
Forstyrrelsesmøde d. 9/12
Bestyrelsen:

(Kasserer) Oliver

(Sekretær) Vincent

(Formand) Oliver Viller Nielsen
○ Er forhindret i at deltage grundet anderledes mødetid

(Næstformand) Kresten Laust

(Menig) Patrick

(Menig) Theis

(Menig) Anders

(Menig) Flemming

Observatører:

(Fædreråd) Forkat

(Fædreråd) Mini

Dette møde [OB]
Mødet er flyttet til 20:00 om aftenen i stedet for det sædvanlige tidspunkt, fordi Kresten er optaget i det normale tidsrum, og han har en del
orienteringspunkter

Evaluering fra sidste møde:
● Vi startede 3 minutter over tid igen -Kresten
● Fint styr på det

Forberedelse til mødet:
❖ Læs fortroligt punkt igennem, læs også gerne noter fra Lars’ møde



Beslutning:
❖ Valg af ordstyrer

➢ Kresten
❖ Valg af referent

➢ Vincent

Opfølgning [O]
Kort runde (bare 10 sekunder-ish per person) med hvad folk har lavet siden sidst? Ting der ikke blev nået?

Oliver:
❖ Politianmeldelse

➢ Kresten siger at han ikke fik politianmeldt
❖ Møde med DE-Klubben (Punkt i sig selv)

➢ Punkt i sig selv

Kresten:
❖ Har lavet kortere links til F-Klubbens kalendre, som man burde bruge i stedet for det gamle

➢ fklub.dk/ical/frivillig.ics
➢ fklub.dk/ical/fember.ics

❖ Har tilføjet frivillig kalenderen til forsiden af Fiki’en (i højre side)
➢ Bør vi måske også smide frivilligmøder op på Facebook eller discord? -Kat

❖ Stregsystemet kører nu API 1.1 
❖ Svare TÅGEKAMMERET

➢ Ikke gjort
❖ Studenterbolaget har kontaktet os

Vincent:
❖ Upload tidligere møder på fikien?

http://fklub.dk/ical/frivillig.ics
http://fklub.dk/ical/fember.ics


➢ Ikke gjort endnu:( Sorry :(

 Haste punkter - Skal håndteres dette møde 

 Almindelige punkter 

Banken [O] ✔
Mangler at blive skrevet under.

Orientering:
❖ Vincent har underskrevet nu:(
❖ Der er ikke flere dokumenter til underskrift

Møde med Netcompany [OD] ✔
When?

Diskussion:
❖ Mailingliste til lægen??
❖ Vi fik datoen aftalt, og har svaret at vi godt kunne? Men vi har ikke fået noget at vide, f.eks. hvor vi skal mødes?
❖ Vi antager at der er et NetCompany issue
❖ Forresten, hvad er status på pakkeløsning med NetCompany?

➢ Mini skal lige få fundet nogle mails frem



Invitere SoFiA til fælles sponsoreret bar i februar til Forenings-Falentine [OD] ✔
Vi higer efter at møde nye mennesker. Det kunne være sjovt at høre dem om de er interesseret i at afholde noget sammen, nu hvor vi er
kommet på gode terms med dem (gennem ADSL).

Diskussion:
❖ Vil det skabe glæde for vores medlemmer?
❖ Ville der være komplikationer med betaling?

➢ Kresten: Tænker bare man ville split den 50/50
❖ Er det spild af penge at have flere gratis barer?

➢ Kresten: Jeg tænker både SoFiA og vi er interesseret i at folk bakker op om frivillighed, så kunne være man kunne join forces i det
budskab

❖ Ikke stemt på, fordi det ikke er aktuelt
➢ Ikke aktuelt da det lader til at være ADSL som skal beslutte det, da det er primært dem som har skabt gode relationer med SoFiA.

F-rivilligfesten - Mad / Hvad er en frivillig [ODB] ✔
Når vi laver deltagelse til frivilligfesten, kommer det sandsynligvis til at være igennem en tilmeldingsformular, hvor man skal skrive ~10 ord om
hvorfor man skal med.

Fædrerådet:
❖ Der var slik til møder i gamle dage pga. AAU Match
❖ Der er allerede sat 5-8k penge til side til festen af den tidligere fest

Diskussion:
❖ Budget

➢
❖ Hvor langt tilbage? / Hvad hvis man var meget frivillig sidste år da der ikke var en frivilligfest

➢ Kresten: Jeg tænker man bare skal sige det seneste år, og at det var de frivilliges eget ansvar at holde en fest
❖ Tæller dukse?



➢ Kresten: Det synes jeg ikke
➢ Emil V.: Slippery slope

❖ Hvad med gode dukse?
➢ Kresten: Jeg synes ikke de tæller, da de sandsynligvis allerede er blevet belønnet med drikkevarer, og de stadig kun hjalp i deres

egen uge.
❖ Hvad med tidl. dukse der har hjulpet ekstraordinært (I andre uger end deres egen) (Benjamin, Emil og co.)

➢ Kresten: Det synes jeg, de er frivillige.
❖ For at bakke op om frivilligheden på instituttet generelt, skal vi invitere bestyrelsen i…

➢ ADSL?
■ Kresten: De giver os mange penge, og vi er fælles om at være de to store foreninger. Rossander giver os også god pizza

deal.
➢ FixD?

■ Kresten: Imo nej
➢ FADASE?

■ Kresten: Imo nej

Beslutning:
❖ Skal vi køre med det system hvor udvalgsformænd samt forstyrrelsen selv vælger hvem de vil invitere?

➢ 6 ja - 0 nej
❖ Skal vi invitere eksterne bestyrelser? (Hvis ja, hvilke?)

➢ ADSL?
➢ 2 ja - 4 nej

❖ Skal vi invitere Lars?
➢ 2 ja - 4 nej

DE-Klubben - møde [O] ✔
Dele af dette punkt er fortroligt, af respekt for DE-Klubbens økonomiske interesser (dokument i mappen).

- Vores institutråd ved omtrent lige meget, efter vi blev debriefed til det sidste møde
- Uanset hvad vil de gerne have vi kommer til at samarbejde



- Bragt snak om fælles tilmelding op
- Så skal vi ikke konkurrere om medlemskab
- Deres medlemskabsgebyr er lige hævet til 240 kr.?
- Man kunne have et tilbud til studerende som rammer vores krav for medlemskab

- Interesseret i at afholde fælles arrangementer allerede nu
- Kresten: Jeg synes det er for tidligt, og vi kan godt vente 1 år eller 2 endnu, men er åben overfor det. Men så længe vi ikke har

noget der ligner deleøkonomi, bliver det svært at finde en god balance.
- Jeg synes dog godt vi kan begynde at undersøge at blive tættere, f.eks. vil jeg (Kresten) nok forsøge at deltage i deres

næste generalforsamling, så man kan gøre overgangen blidere.
- Største modarbejdende faktorer

- Økonomi / Samarbejdsaftaler: Referer til vedhæftet dokument (offentliggøres ikke på fiki’en).
- Fredage

- De har pt. åbent alle fredage. Vi har arrangementer ~8 fredage om året, mindst. Vi ville konkurre i deltagere

Gave til DE-Klubben ifbm. jubilæum 25 år [O] ✔
Status?

- Kat kan ikke lide idéen om Limfjordsporter fordi det ikke er noget, som de kan beholde

Møde med Lars [OD] ✔
Patrick og Kresten deltog i mødet. Referatet findes under eksterne møder.

- Lars har tænkt sig at betale for tutortrøjer fremover
- Lars holder flere arrangementer for alle, til at undgå at fordele pengene

- Så penge som bliver genereret af ConnectIT går ikke direkte til foreninger, går bare til arrangementer arrangeret af Lars.
- Betyder det ikke noget for FixD eller FADASE at have de penge?
- Har frivillige lyst til at stille sig til rådighed for ConnectIT, hvis de ved at F-Klubben/FixD/FADASE ikke får penge for det?

- Han gider ikke hæve prisen for at være med til ConnectIT
- Argumentation: Hvis det er billigere for dem at være med, har de mere plads i budgettet for os?
- Bullshit fordi så sænker de bare deres spons budget, fordi de får så meget ud af det

- Vi får nok ikke instituttets pengene til Fytte næste år



- Er ikke en god investering for dem, ift penge pr. studerende
- Lars giver muligheden for at betale for medlemskab til alle studerende, for et helt årgang

- Det betyder at folk ikke skal melde sig ind i F-klubben, fjerner det aktive valg. Fjerner vi ikke noget forhold sådan der?
- Har Lars overhovedet så mange penge?
- Lyder ikke aktuelt. Kresten lover at bringe det op igen hvis det bliver aktuelt

- Lars vil rigtigt gerne have en bar for ikke-fembers
- Lars kan ikke lide idéen om at betale 200kr for at deltage i gratis bar, som studerende. Han vil hellere have betalt bar for de nye

studerende
- Hvordan påvirker det momregnskabet? (Bare helt standard bar)

- Det lyder ikke for galt
- Kresten kunne godt tænke sig rabat for medlemmer
- Vi kommer tilbage til hele problemet med, hvorfor vil fembers nogensinde betale mere for en fadøl, hvis de bare kan hente det fra

Strandvejen? At that point bliver vores åbne bar kun for ikke-fembers. -Oliver
- I gamle dage havde vi fredagsbar med fadøl hver fredag, det stoppede vi fordi folk gad ikke betale 2x for bare at få det i plastikkrus

-Kat

 Passive punkter - kan udskydes 

Bestyrelsesforsikring [OD]
En dame fra Danske Bank præsenterede Kresten for idéen med en bestyrelsesforsikring.

ChatGPT forklaring:
I en frivillig studenterforening kan en bestyrelsesforsikring være relevant for at beskytte bestyrelsesmedlemmerne mod personligt ansvar, hvis
der opstår fejl eller uheldige beslutninger i deres ledelse. Selvom en studenterforening ikke nødvendigvis har samme økonomiske kompleksitet
som en virksomhed, kan følgende situationer gøre en bestyrelsesforsikring vigtig:

1. **Økonomisk forvaltning**: Hvis bestyrelsen forvalter foreningens midler forkert eller kommer til at påføre foreningen økonomisk tab.



2. **Kontraktlige forpligtelser**: Hvis foreningen misligholder aftaler med sponsorer, leverandører eller samarbejdspartnere.
3. **Lovovertrædelser**: Manglende overholdelse af regler eller love, f.eks. i forhold til arbejdsret, databeskyttelse eller skatteregler.

Forsikringen beskytter mod de økonomiske konsekvenser af eventuelle erstatningskrav eller retssager mod bestyrelsesmedlemmerne
personligt.

F-ædrerådets holdninger:
- Kat synes

- Det er en dårlig ide. Hvis I har brug for en sådan forsikring, giver det mig et indtryk af at det er nødvendigt. Hvorfor er det det?
- Bliver vi nu hacket og forsvinder vores penge skal nets dække det?
- Økonomisk giver det mindre mening, ift. at fklubben jo ikke ALTID tjener penge - så hvordan skal vi på sigt have råd til det? det

virker trist at bruge medlemmernes penge på den måde.
- Det har ikke været nødvendigt før, så hvorfor er det nu?
- Forsikringer er som regel en måde andre kan tjene penge på en… 

Diskussion:
❖ Skal vi undersøge det nærmere? Hvis ja, hvem?

Afsluttende

Eventuelt
❖ Noget med .@everyone ?

Evaluering af møde
❖ Effektivt møde



Drikkevarer
❖ Mini: 2 dråber vand
❖ Vincent: Frank’s Red Hot Sauce

Kladde

Migration væk fra Slack [D]
Udskudt indtil der er en demo, og noget konkret at arbejde med

Ulemper ved Slack:
● Beskedhistorik forsvinder efter 90 dage
● Appen er muted by default?

○ Kan vi få det bekræftet
● Højere entry-barrier for at blive frivillig

○ Da man skal til at hente en app

Fordele ved Slack:
● Professionel tone
● Strukturerede beskeder (for det meste)

○ Gør det nemmere at finde ting
● Frivillige har en dedicated app og kan adskille “arbejde” fra “fritid”
● Opt-in kanaler
● Nem rollemanagement, ifht. privatkanaler

Krestens tanker angående Discord og Slack:
● Hvis vi får en Discord som er lettilgængelig, og man derved fjerner den lille entry-barrier der er, så mudrer man forskellen på at være

frivillig og ikke være. Jeg tror det kommer til at øge backseat-frivillighed, altså folk der sidder og kommenterer på ting, de alligevel ikke
hjælper til med.



● Og selvom man mister beskeder efter 90 dage, så er den eneste grund til det er træls, fordi det er så struktureret at du faktisk kan finde
90 dage gamle beskeder, imodsætning til Discord som naturligt er shitpost

● Den professionelle tone på Slack, der bliver skabt af at folk ikke har goofy-ass brugernavne, og profilbilleder
● Jeg synes helt ærligt, uironisk, man burde skifte til Matrix eller self-hosted Revolt.
● Jeg synes personligt, det er virkelig rart at det er i en dedicated app, af kontekstskifte årsager

Diskussion:
❖


